
Respostes a la Ciutadania d’ERC al Ple de 21/11/07 
 
Registre 19908 
Sr. Luis M. Fernández del Campo  
Preguntes al grup de govern municipal i als grups de l’oposició. 
 
El pasado 15 de mayo, a las 14:15, en plena campaña electoral, llamaron al 
portero automático de mi finca, identificándose como “Correo del 
Ayuntamiento”. Inmediatamente, bajé a recoger en el buzón el citado correo, 
encontrándome dos folletos: el anuncio de un concierto en Santa Magadalena, y 
el programa electoral del PSC de Esplugues, con las 60 medidas propuesta por 
la candidata Pilar Díaz. 
He confirmado con otros convecinos y amigos en nuestra ciudad que el doble 
reparto citado se ha efectuado igualmente en otros barrios, y en iguales 
condiciones (Identificándose como “Correo del Ayuntamiento”), por lo que la 
entrega efectuada en mi portal no es una casualidad, sino que corresponde a un 
mismo patrón. A la semana siguiente, también e campaña electoral, volvió a 
suceder lo mismo, pero entonces con la información de  una exposición y con la 
revista “La Rosa de Esplugues, del PSC. 
 
Este extraño sistema de reparto me provoca una duda, que espero me resuelvan 
uds. el grupo de gobierno, como gestores; y la oposición como controladores; 
de los fondos públicos del Ayuntamiento. Entiendo que en el Ayuntamiento 
constará claramente los servicios contratados con la empresa de reparto, al 
igual que en el PSC, y se podrá aclarar fácilmente este suceso. 
 
De las siguientes opciones , ¿cuál es la real?  

a) Se trata de un mailing costeado por el PSC para el envío de su programa 
electoral, y se ha aprovechado para repartir la información sobre el 
concierto en Santa Magdalena. 

b) Se trata de un mailing costeado por el Ayuntamiento para informar del 
concierto en Sta. Magdalena, y se ha aprovechado para repartir 
publicidad del PSC. 

c) Se trata de un envío mixto, costeado a partes iguales por el Ayuntamiento 
y por el PSC, dado se trata de reducir coste en ambas instituciones 

d) Otra opción a determinar. 
 
Como ciudadano, me preocupa gravemente que los fondos municipales se 
puedan haber utilizado en beneficio de la campaña electoral de un partido 
concreto, y no para dar un servició a todos los ciudadano de Esplugues. Es por 
ello que les ruego una respuesta concreta, y si se hubiera producido un 
comportamiento irregular en la gestión de fondos municipales se tomen las 
medidas oportunas.  
 
Esquerra s’inclina per la resposta d), es a dir, “otras opciones”, ja que tal i com també 
ens ha passat a nosaltres, la distribució de fulletons editats per Esquerra s’ha fet amb 
la mateixa empresa que distribueix les edicions fetes per l’ajuntament, fet que 
comportà, segurament, un major benefici a l’empresa distribuïdora, benefici que 
sempre hem entès com a lícit i fora de tota sospita. 
 
 



 
Registre 19909 
Sr. Luis M. Fernández del Campo  
Preguntes al grup de govern municipal i als grups de l’oposició. 
 
Consejo de la Agrupación Local de Ciutadans – Partido de la Ciudadanía – Baix 
Llobregat Sud. 
Recientemente se ha venido produciendo en diversas localidades de Cataluña 
una serie de desagradables incidentes, que afectan al normal clima de 
convivencia, y a la imagen de las instituciones y de los legítimos representantes 
de los ciudadanos, algunos de ellos muy graves, como las amenazas de muerte 
al presidente de Ciutadans (D. Albert Rivera), a miembros del Consejo General 
del Poder Judicial, la bomba instalada en la sede de ICV en Sant Andreu, las 
quemas de fotografías del Jefe del Estado, etc. 
 
Y aunque afortunadamente en Esplugues no tenemos que lamentar 
comportamientos incívicos en este sentido, solicitamos al grupo municipal 
socialista y a los demás grupos políticos representados en este consistorio, su 
condena en concreto a las amenazas realizadas a D. Albert Rivera (presidente  
de Ciutadans – Partido de la Ciudadanía), y en general a toda forma de violencia 
contra representantes electos, y contra los símbolos del Estado. 
 
Esquerra sempre ha condemnat qualsevol forma de violència i d’agressió, inclosa la 
feta damunt del senyor Rivera, malgrat les continues mentides que aquest polític 
neolerrouxista fa sobre la situació lingüística a Catalunya. 
 
Condemnem qualsevol actitud violenta vers els representats electes i les persones en 
general ja que condemnem tot tipus de violència sigui qui sigui la persona violentada o 
agredida. 
 
Sobre els símbols de l’estat veí o fotografies del Rei, el seu senyor... bé,  he de dir que 
si cremar una fotografia o cremar un drap és delicte molts ciutadans i ciutadanes de 
l’estat veí, o de Catalunya,  haurien de ser processats, ja que de revistes amb 
fotografies o draps de coloraines llençats a les escombraries i que acaben a les 
incineradores de residus la societat occidental n’és plena. 
 
 
Registre 22125 
Sr. Iscle Pladellorens 
Per PP, ICV, CiU, ERC 
 
En cada Sessió plenària hi ha algun dictamen o proposta en què l’oposició en 
ple no recolza la postura de l’equip de govern, ja sigui mitjançant un vot negatiu 
o una abstenció. Per exemple en el passat ple en el punt 24 “Dictamen proposant 
la sol·licitud d’un préstec per finançar inversions consignades en el Pressupost 
Municipal en vigor” ER, CiU i ICV hi van votar en contra i el PP es va abstenir, i 
en el mateix ple els punts relatius a les taxes i al l’IBI (des del 9 al 23) tota 
l’oposició hi va votar en contra. 
Després de dir NO, es fa alguna altra cosa? 
Quan tota l’oposició coincideix en una votació, què es fa en defensa d’aquesta 
postura tant a nivell de partir com en conjunt? 



 
A veure, tot depèn del tipus de dictamen o proposta sobre la que es vota. 
 
Si es de tipus econòmic no es pot fer cap cosa a no ser que s’incompleixi algun 
precepte legal, és a dir, si el dictamen és legal, malgrat la nostra disconformitat, no 
tenim cap altre remei que no fer res apart de mostrar el nostre desacord. 
 
Si es tracta d’un pla urbanístic sempre queda el procés de presentar al·legacions, 
recursos o el que calgui fer. Anar a la Comissió d’Urbanisme de Barcelona, parlar amb 
les persones, associacions  professionals o AA. VV. afectats, presentar contenciosos 
administratius contra la decisió o fer campanyes al carrer. 
 
De vegades les coincidències en les votacions no significa que s’estigui d’acord en la 
raó del “no”, per exemple alguns partits van expressar el seu “no” sobre un pla 
urbanístic recent en base a unes escultures i nosaltres, Esquerra, varem expressar el 
nostre “no” atenent a l’esperit del planejament urbanístic sobre sòls destinats a verd 
públic que van ser edificats de forma il·lícita i ara volen ser legalitzats o sobre cases 
catalogades que han estat alterades i que sembla que cap grup li ha donat importància 
des de fa més de vint anys, potser el fet de que les cadires dels regidors i regidores de 
l’oposició donen l’esquena al carrer Montserrat. Per tant, senyor Iscle, no miri 
superficialment el vot sinó l’explicació del mateix, veurà que un “si” o un “no” no 
sempre signifiquen el mateix. 
 
 
 
Registre 22127 
Sra. Núria Roig Mariana 
Sra. Elisabet Millà 
Sr, Jordi Raventós 
Sra. Mª Teresa Carbonell 
Per PP, ICV, CiU, ERC 
 
 
Què pensen de l’actitud que ha pres el grup Socialista respecte al cas de l’excap 
de la policia local, Jesús Kiercheben, de no presentar-se com acusació 
particular? Pensen fer alguna cosa? 
 
Pensem que l’actitud del grup socialista és la correcte... almenys en part. 
 
Els fets de que inculpen al senyor Kiercheben van succeir, en part, fora d’Esplugues, 
per tant és normal que l’ajuntament d’Esplugues no intervingui com a part acusadora. 
 
Malgrat tot entenem que l’Ajuntament d’Esplugues ha de portar a terme l’expedient 
sancionador i l’expulsió del senyor Kiercheben del cos de la policia local. Malgrat això 
des d’ERC volem que l’expedient obert sigui elaborat a fons, el consum gratuït de 
begudes alcohòliques en base al seu destacat lloc a la policia local no pot quedar 
impune, jo ho anomeno xantatge pel que he parlat amb alguns propietaris de bars, de 
la mateixa forma s’ha d’esclarir tots els fets amb tots els implicats, és a dir, la Policia 
Local d’Esplugues ha de mantenir una imatge de màxima pulcritud i transparència, 
bàsicament per rescabalar la dignitat que es mereix la immensa majoria de policies 
locals d’Esplugues. 


